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1. Dagsorden og referat godkendt 
2. Siden sidst 

a. Ny HR struktur er indført på BIO – personaleadministration på BIO varetages fremover 
af Hanne Skovrider fra TEKNAT. Hanne vil være på instituttet 2 dage om ugen. 

b. BIO i Aalborg flytter til ny bygning per 1.9.2014.  
c. Byggeprocessen i Esbjerg skrider planmæssigt frem. 
d. Der opslås 2 lektorater i Esbjerg inden for kemi og bioteknologi. 
e. Den nye rektor for AAU besøger BIO den 2. juli – besøget er planlagt til at vare 1 time. 
f. Mange forskningsansøgninger er afsendt fra BIO – i den forbindelse foreslår Henriet-

te, at man læser hinandens ansøgninger igennem med henblik på at højne kvaliteten. 
3. Økonomi 

a. BIO har netop afleveret et nyt budget for 2014 til fakultetet, idet bestyrelsen har bedt 
om en re-budgettering på AAU. Pga. mindre forbrug i 2013 på den eksterne omsæt-
ning samt på antal færdige Ph.d. ift. hvad der var forventet, falder BIO’s 2014 ramme 
fra fakultetet med 1,9 mio.kr.  Dette betyder, at det nye budget for 2014 er meget 
stramt, og uden strategiske midler f.eks. til medfinansiering af eksterne projekter. 

4. Akkreditering 
a. Der forestår et større arbejde med selvevaluering af de 19 uddannelser, som er foran-

krede i Institut for Kemi og Bioteknologi i efteråret 2014. I Esbjerg, hvor alle tre uddan-
nelser i 2013 fik betingede akkrediteringer, skal selvevalueringerne desuden inddrage 
de kritiske spørgsmål, som blev rejst af ACE Denmark, og hvor AAU skal levere svar, 
inden uddannelserne skal gen-akkrediteres næste år. 

b. AAU søger pt om at blive selvakkrediterende på uddannelsesområdet. Selvevaluerin-
ger af alle uddannelser hvert 3. år indgår som en del af de kvalitetssikringsprocedurer 
AAU har iværksat for at kunne blive selvakkrediterende. 

5. Lokaleudvalg 
a. Mere end en gruppe kan sagtens sidde i et stort lokale i forbindelse med opgavereg-

ningssessionerne – det er endvidere nemt for læreren at hjælpe grupperne, når de 
sidder samlet i et lokale. 

b. Det er hårdt for de studerende at rejse til Aalborg i forbindelse med undervisningen. 
Derfor er det mere hensigtsmæssigt at undervise via videokonference. Driften af disse 
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faciliteter fungerer dog ikke så godt i Aalborg. Peter Lübeck og Birgitte Ahring har 
brugt videokonference i forbindelse med undervisning af studerende i USA. Erfarin-
gerne bør deles med resten af BIO. 

6. Inddeling af grupper 
a. Det blev diskuteret hvordan man mere hensigtsmæssigt kan inddele de studerende i 

grupper. Niels T. Eriksen vil sende et dokument rundt vedrørende denne problematik. 
Der har været enkelte ubehagelige episoder på biologiuddannelsen, hvor nogle stude-
rende ikke har kunnet finde grupper. I sådanne tilfælde må konsekvensen være, ifølge 
Niels T. Eriksen, at den studerende arbejder i en-mandsgruppe. Der er også kamp om 
projekter og vejledere – man kan evt. vælge en model hvor projektet definerer grup-
pen. De studerende i institutudvalget foretrækker, at de studerende selv danner grup-
per og kun i nødstilfælde bør processen styres udefra. 

7. Laborantskolen   
a. BIO har fået en henvendelse fra laborantskolen, idet skolen skal have forskning for at 

kunne levere forskningsbaseret undervisning samt lave lektorbedømmelser. Da skolen 
ikke selv har mulighed for at lave forskningen, er en mulighed, at de deltager i et 
forskningsprojekt på BIO, som der kan komme publikationer ud af. Bidraget fra labo-
rantskolen vil være betaling af 0,25 TAP årsværk i 4 år. 

8. Institutnavn 
a. Instituttets navn blev drøftet. Følgende navne blev foretrukket: DK: Institut for Kemi og 

Biovidenskab - UK: Department of Chemistry and Bioscience.  
9. PR Strategi 

a. Henriette foreslog, at man opdyrkede den gode forskningshistorie på BIO med henblik 
på at få den trykt i ”populær” magasiner som f.eks ”Ud at se med DSB”, Samvirke eller 
lign. Formålet skulle være at lave PR ift. rekruttering af nye studerende, fundraising 
mv. 

b. Punktet vedr. gymnasiekontakter udskydes til næste møde, hvor Camilla deltager. 
10. Evt. 

a. Afholdelse af forskningsseminarer skal ske ude i sektionerne. 
b. De studerende efterspurgte målrettet information f.eks. omkring hvordan værkstedet 

og institutbilen bruges.  
c. Den 13. juni i Sydhavnen holdes tiltrædelsesforelæsning for professorerne Belinda 

Bjerre og Peter Westermann. 
 

  

 

 


